
 

 

 

 

Raadsvraag (art. 37) Gesteld door:  

VVD  

Datum 21 september 2023 
Onderwerp 145-2023 Messenverbod 
Portefeuillehouder College B&W 
 

De fractie heeft de volgende vragen: 

Geachte voorzitter, 

De fractie van de VVD maakt zich zorgen over het helaas toenemend aantal jongeren dat uit 

veiligheidsoverwegingen meent zich te moeten bewapenen met messen. Aan de andere kant geven 

jongeren (en ook andere inwoners) ook aan zich hierdoor minder veilig te voelen, waardoor het 

plezier van bijvoorbeeld een avondje stappen in de stad bij voorbaat vermindert. 

In veel grote steden geldt een verbod op het dragen van messen, maar in afwachting van het landelijk 

messenverbod voor minderjarigen heeft een aantal gemeentes al een algeheel messenverbod 

ingesteld. Eind vorig jaar is dat bijvoorbeeld gebeurd in Winterswijk, Middelburg en Vlissingen en 

steeds meer grote en kleinere gemeentes sluiten zich hierbij aan. 

De VVD heeft hierover de volgende vragen 

 

1. Is de portefeuillehouder het met de VVD fractie eens dat een verbod op het dragen van 

messen kan bijdragen aan verhoging van het veiligheidsgevoel van onze inwoners ? 

2. Is de portefeuillehouder het met de VVD eens dat een messenverbod vooral preventief kan 

werken en zo het aantal mogelijke incidenten kan beperken? 

3. Is de portefeuillehouder bereid om na te denken over het invoeren van een messenverbod 

(hetzij voor de hele gemeente, hetzij voor de uitgaansgebieden) en de APV hierop aan te 

passen? Graag een toelichting. 

 

Namens de fractie van VVD,  

Anneke Eijck 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Wij beantwoorden de vraag als volgt: 

 

1.   Is de portefeuillehouder het met de VVD fractie eens dat een verbod op het dragen van messen 

kan bijdragen aan verhoging van het veiligheidsgevoel van onze inwoners ? 

 

Wij delen de door u geuite zorgen over het dragen van messen in de openbare ruimte. Landelijk is het 

bezit en het gebruik van wapens in de openbare ruimte al langere tijd hoog en vertoont, zeker onder 

minderjarigen, een stijgende lijn. Dit is een zorgelijke ontwikkeling die vraagt om blijvende inzet om 

het steekwapenbezit- en gebruik onder jongeren terug te brengen. Enerzijds kan het probleem 

aangepakt worden middels een verbod dat al geldt. Anderzijds helpt alleen een verbod niet voor de 

toename van het bezit van messen. Preventie is hierbij de andere kant van de aanpak die nodig is. 

 

2.    Is de portefeuillehouder het met de VVD eens dat een messenverbod vooral preventief kan 

werken en zo het aantal mogelijke incidenten kan beperken? 

Uit navraag bij de politie blijkt het volgende. Het algemeen beeld van de wijkagent jeugd is dat het 

messenbezit onder jeugd hoog is, maar het gebruik ervan laag. In de periode van 1 januari 2022 tot 

en met 30 september 2023 is melding gemaakt van elf incidenten, waarbij een mes of steekwapen is 

gebruikt. Bij twee van deze incidenten waren aantoonbaar jongeren betrokken. 

Er zijn bij de politie niet of nauwelijks gevallen bekend waarbij de huidige regelgeving op basis van de 

Wet Wapens en Munitie onvoldoende toereikend was om het messenbezit onder jongeren te 

bestraffen. Op basis van de Wet Wapens en Munitie geldt reeds een verbod op een groot aantal 

messen (denk aan stiletto’s, valmessen en vlindermessen). Een zakmesje mag in de meeste gevallen 

wel, maar is in bijvoorbeeld horecagelegenheden ook onder de huidige regelgeving verboden. Op dit 

moment is landelijk een wetsvoorstel in behandeling. Het wetsvoorstel maakt het mogelijk om de 

verkoop aan minderjarigen van bepaalde, bij ministeriële regeling aan te wijzen gebruiksmessen en 

het dragen daarvan in de openbare ruimte te verbieden. Gelet op alle bestaande wetgeving en het feit 

dat de politie voldoende mogelijkheden heeft om messenbezit aan te pakken, ziet het college geen 

reden om de APV aan te passen. Daarnaast is het de vraag of het juridisch houdbaar is om dit 

onderwerp in de APV op te nemen, gelet op hogere wetgeving die geldend is. 

Het college ziet wel de noodzaak om voorlichting te geven aan jongeren over de consequenties van 

messenbezit in Roosendaal. Dat is ook aan de orde gekomen in de commissievergadering 12 oktober 

2023. In het programma Preventie met Gezag zullen wij dan ook, mede dankzij de door uw raad 

geuite zorgen, specifiek aandacht besteden aan het dragen van wapens/messen. Momenteel loopt er 

een inventarisatie naar voorlichtingsactiviteiten op scholen. Wij zijn voornemens om activiteiten te 

bundelen en in een menukaart aan de scholen aan te bieden. Hierin zal ook voorlichting over wapen- 

en messenbezit worden opgenomen. Tevens zullen wij extra aandacht voor dit onderwerp vragen aan 

jongeren- en straathoekwerk. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

3.    Is de portefeuillehouder bereid om na te denken over het invoeren van een messenverbod (hetzij 

voor de hele gemeente, hetzij voor de uitgaansgebieden) en de APV hierop aan te passen? Graag 

een toelichting. 

Zie antwoord 2. 

 

 

Wij vertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Roosendaal, 

De (loco) secretaris,             De burgemeester, 

 

                                   

 


